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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei extraordinare a  Consiliului  local  municipal 

Târgu Mureş  din data de  7  martie  2019 

 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 15 consilieri 

locali. Absentează d-nii consilieri  Makkai Grigore, Tatár Lehel, Dumitru Pavel, Furo 

Judita, Bratanovici Cristian, Peti Andrei, Todoran Radu şi Bogoşel Constantin.  

Dl. consilier Bakos:- bună ziua, domnilor consilieri, constat că suntem 

statutari. În conformitate cu Dispoziţia Primarului, vă supun la vot cele două puncte din 

ordinea de zi. 

Înainte să votăm ordinea de zi, vă rog să votaţi cu privire la procesul verbal al 

şedinţei anterioare. L-am primit şi prin e-mail. 

Domnule Papai, eu zic că puteţi să consultaţi atunci, da, nu votaţi atunci şi să 

vedem ce iese la vot. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abţine? –   

(Nu a votat dl. consilier  Papai L.) 

Referitor la procesul verbal şi eu trebuie să vă informez de o chestie de 

conştiinţă sau mai mult de procedură. Involuntar m-am dezinformat cu privire la un punct, 

ulterior m-am lămurit care este situaţia, dar când am votat acel punct cu privire la schimbul 

de terenuri între, cu dl. Niţu, atunci v-am zis că este o chestie formală şi procedurală că aşa 

a fost în comisie la noi. Ulterior a apărut o variantă a doua în care practic regândim totul, 

deci era o variantă votată, adică propusă înainte,  în şedinţa din decembrie care a căzut, dar 

acum l-am revotat şi a rămas varianta asta. E o situaţie delicată în sensul că şi pe mine 

puţin mă supără, în sensul că noi am votat în decembrie o variantă ca să văd că în ianuarie 

Executivul Primăriei începe demersurile pentru varianta care a căzut, am avut un material 

în care s-a făcut o minută la un proces verbal, o negociere care iarăşi negocierea s-a făcut 

pe marginea acelei Hotărâri care urma să treacă peste o lună. Cred că noi cam am lucrat 

degeaba, asta este, am înţeles că municipalitatea din această variantă nu este păgubită în 

sensul că persoana cu care facem schimbul de terenuri trebuie să ne plătească, adică noi 

trebuie să îl plătim şi el renunţă la acest lucru, deci ideea este că, mai mult pentru procesul 

verbal  spun, e un subiect care din 2011 dintr-un motiv sau altul este pe linie moartă sau mă 

rog, merge mai încet. Ideea este că eu cel puţin am votat în necunoştinţă de cauză.  

Cu acestea, supun la vot ordinea de zi.  
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Cine este pentru? –  15 voturi 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abţine? –    

                    Ordinea de zi  a fost aprobată cu 15 voturi pentru 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  numirea unui consilier local în calitate de 

reprezentant al Consiliului Local Municipal Tîrgu-Mureş, cu atribuţiile aferente în consiliul 

de administraţie la Grădiniţa Puky, unitate de învăţământ particulară din municipiul Târgu  

Mureş, în anul şcolar 2018-2019. 

Dl. consilier Bakos:- se referă la o hotărâre pentru consiliul de administraţie în 

grădiniţa Puky, vă rog să faceţi propuneri. 

Dl. consilier Magyary: - l-aş propune pe dl. consilier Vajda Gyorgy. 

                   Dl. consilier Bakos: - dacă mai sunt propuneri? Dacă nu, vă rog să votaţi. 

                   Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abţine? –   voturi  

                   Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării din excedentul bugetar provenit 

din anii precedenţi a sumei de 4.000.000 lei – reflectat în contul 82.98.02 “Excedent” 

pentru acoperirea temporară a golurilor de casă provenite din decalajele între veniturile şi 
cheltuielile secţiunii de funcţionare: 

Dl. consilier Bakos:- se referă la aprobarea utilizării excedentului bugetar din 

anii precedenţi în valoare de patru milioane de lei pentru acoperirea temporară aceasta este 

important „temporară” a unor goluri de casă datorită unor decalaje de venituri şi cheltuieli. 

Domnul   Bălaş, vă rog.  

 Dl. consilier Bălaş:- am două întrebări pentru Direcţia economică să ne spună 

câţi bani există acum în conturile Primăriei Târgu Mureş? Şi doi, care este cuantumul 

facturilor neachitate de Primăria Târgu Mureş la termen?  Mulţumesc.  

 Dl. consilier Bakos:- d-na director, vă rog. 

 D-na  director  Năznean :- bună ziua,  în momentul de faţă avem în jur la trei 

milioane jumătate, dar urmează să mai  încasăm după data de 10, şi facturi neachitate la 

termen sunt în jur la cincisprezece milioane.  

 Dl. consilier Bakos:- dl. Papai dacă doriţi, sau dl. Bălaş dacă sunteţi lămurit. 

 Dl. consilier Papai:- bună ziua, vă rog să mă corectaţi dacă nu ştiu corect, eu 

am înţeles că excedentul bugetar de la un an, dacă nu se utilizează intră în fondul de 

rezervă, deci cel din 2017 nu a intrat în fondul de rezervă?  

 D-na director  Năznean :- intră în excedentul anilor precedenţi. 

 Dl. consilier Papai: - adică noi avem excedent pe 2017, 2016, 2015? Şi toate 

există aşa ca şi excedent bugetar? 

 D-na director  Năznean :- da, da, exact. 

 Dl. consilier Papai:- ok, mulţumesc 

 Dl. consilier Bakoş:- şi se poate folosi pentru investiţii din câte ştiu eu. Vă 

rog să votaţi dacă nu sunt alte înscrieri la cuvânt. 
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                    Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abţine? –  2 voturi (Bălaş R., Papai L.) 

                    Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Dl. consilier Bakoş:- cu acestea, au fost epuizate punctele de pe ordinea de zi, 

dacă aveţi luări de cuvânt? Dl. Bălaş, vă rog. 

Dl. consilier Bălaş:- da, am primit acum o informare cum că dl. Prefect a 

notificat şi o Hotărâre prin care noi angajam o casă de avocatură pentru a apăra interesele 

oraşului în ceea ce priveşte cele două proiecte de hotărâre privind inscripţiile bilingve în 

Municipiul Târgu Mureş, şi aş vrea să întreb pe d-na secretară, în primul proces cine a 

reprezentat, casa de avocatură sau juriştii Primăriei? La cele două hotărâri cu inscripţiile 

stradale bilingve, ştiţi cumva?  

D-na director jur. Buculei:- bună ziua, într-adevăr în primele două dosare de 

instanţă în care au fost cele două Hotărâri de Consiliu, noi am reprezentat, juriştii 

Primăriei, noi am reprezentat şi Consiliul local şi Municipiul. 

Dl. consilier Bălaş:- şi în caz de recurs când vor fi apelurile sau recursurile, 

mă rog, în ce fază sunt ele, înseamnă că nu va fi casa de avocatură ci tot departamentul 

juridic al Primăriei. 

D-na director jur. Buculei:- nu, tot noi mergem mai departe. Dacă ţineţi 

minte, am mai avut încă o Hotărâre de Consiliu cu angajarea unei case de avocatură 

pentru… tot pentru o Hotărâre de Consiliu cu inscripţionarea bilingvă, însă interesele 

Consiliului au fost atunci reprezentate de către o Asociaţie pro bono, dar şi aceea Hotărâre 

de Consiliu, Instituţia Prefectului a notificat-o şi avem inclusiv acţiune în instanţă, deşi 

hotărârea nu a fost dusă la îndeplinire prin angajarea unei case efectiv de avocatură.  

Dl. consilier Bakoş:- dl. Papuc în calitate de viceprimar şi în calitate de 

avocat, vă rog să completaţi. 

Dl. viceprimar Papuc:- da, vreau să, bună ziua, domnilor colegi, domnule 

preşedinte, vă referiţi la întâmpinarea care o aveţi în mapă? Nu e o informare, este o 

întâmpinare pe care a formulat-o Prefectura la recursul formulat de către Primărie şi 

Consiliu Local, prin care îşi face apărarea pe fond da, da, da. În prima instanţă se pare că s-

a pierdut, am formulat recurs şi acum a făcut întâmpinare Prefectura la răspunsul, la 

recursul pe care l-am formulat. Probabil că serviciile juridice au fost. Asta am întrebat dacă 

se referă la ce avem în mapă. Înseamnă că e altceva. E ok, asta e important. 

Dl. consilier Bakos: - e ok în măsura în care iarăşi eu vin cu ideea, că de aia 

nu ştim ce discutăm. Dacă primim nişte acte juridice şi discutăm paralel. Două propoziţii ar 

fi rezolvat problema. 

Dl. consilier Moldovan: - domnule preşedinte, stimaţi colegi, nu vreau decât 

să vă aduc la cunoştinţă sau să vă informez despre tăvălugul sistărilor de apă în Târgu 

Mureş, ce înseamnă asociaţiile de proprietari, începând cu data de 12 martie zeci de 

asociaţii de proprietari din Târgu Mureş au primit somaţii de sistare datorită restanţelor 

către furnizorul de serviciu – Compania Aquaserv, o societate subordonată Consiliului 

local. Da, sunt datorii către companie, dar sistarea într-un condominiu este o măsură 
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abuzivă aş spune eu, dureroasă, comunistă, etc., şi vă solicit domnule viceprimar Sergiu 

Papuc să interveniţi la compania subordonată Consiliului local să aibă în vedere că într-un 

condominiu sunt oameni cu dizabilităţi, sunt oameni în vârstă, sunt oameni care nu pot să-

şi asigure nici măcar financiar necesarul de apă potabilă sau pentru igienă. În acest context, 

foarte multe asociaţii din Târgu Mureş au restanţele la furnizorul de apă Compania 

Aquaserv, sunt restanţe consistente pe 2018, 2017, 2016, în funcţie de problemele care sunt 

la asociaţiile de proprietari, inclusiv locuinţele sociale ale primăriei şi ANL-urile primăriei 

au restanţe către  Compania Aquaserv, ca atare vă solicit încă o dată domnule viceprimar să 

interveniţi şi să convocaţi le discuţii reprezentanţii Companiei Aquaserv, reprezentanţii 

asociaţiei de proprietari, astfel încât cetăţenii buni platnici  sau mai puţin buni platnici să 

nu aibă de suferit  despre sistarea serviciilor de apă potabilă. Aduc la cunoştinţa Companiei 

Aquaserv că Legea 196 şi Legea 230 abrogată, inclusiv obligarea la plată a cetăţeanului, 

efectiv se poate face dar după 3 luni, în contextul în care poate fi acţionat în instanţă pentru 

recuperarea acestui prejudiciu, să zicem cheltuielile de întreţinere. În atari condiţii, 

Compania Aquaserv solicită plata la zi la aceste asociaţii de proprietari nominalizate pentru 

sistare, ori, în contextul de faţă cred că acolo unde sunt probleme şi ştim că sunt probleme 

nu vor ajunge la zi, eu vă spun, niciodată. 

Dl. consilier Bălaş: - am şi eu o interpelare către SC Locativ SA, doresc să se 

comunice această interpelare a mea. Mai mulţi cetăţeni din blocul ANL din str. Pandurilor 

48, ni s-au adresat nouă cu o plângere referitoare la faptul că au sesizat conducerea SC 

Locativ SA că în acel bloc liftul nu funcţionează de circa un an şi jumătate, în blocul ANL 

din str. Pandurilor 48. Au sesizat Locativul şi Locativul îndeamnă cetăţenii să-şi  repare 

singuri liftul, doar că cetăţenii spun că Locativul ar trebui să repare acest lift. Aş dori o 

informare în acest sens, totuşi e vorba de o reparaţie,  nu de o înlocuire a liftului, am înţeles 

că cei de la Locativ SA au un management foarte performant, îşi dau bonusuri pentru 

activitate în consiliul de administraţie, foarte mari, şi se laudă cu activitatea desăvârşită pe 

care o au, aşa încât doresc o informare cu ceea ce se întâmplă pe Pandurilor 48; şi o altă 

informare privitor la faptul că,  sau la situaţia în care mulţi dintre chiriaşi solicită să 

cumpere acele apartamente, iarăşi SC Locativ SA nu a răspuns la solicitările Agenţiei 

Naţionale pentru Locuinţe privind un demers juridic pe care ar trebui să-l facă Primăria şi 

Consiliul local ca proprietarii de acolo să poată să înceapă achiziţia de apartamente. M-ar 

interesa şi în această situaţie despre ce este vorba, de ce nu facem paşi înainte pentru ca 

aceste locuinţe să poată fi cumpărate de chiriaşi. 

Dl. consilier Papai: - legat de ce a spus dl. Moldovan, ţin să vă reamintesc că eu am 

propus acum câteva luni să includem în contractul de furnizare al Aquaservului, acea 

condiţie ca să nu poată să întrerupă furnizarea apei potabile, măcar să furnizeze 30% din 

timpul unei zile. Ţin să menţionez că Consiliul local este acţionar majoritar în Compania 

Aquaserv din câte ştiu eu, deci avem tot dreptul şi toate posibilităţile să facem această 

modificare de contract. Deci, eu aş propune, mai ales domnului preşedinte care ne 

reprezintă acolo, să facem nişte paşi în acest sens, pentru că mi se pare un comportament 

abuziv din partea acestei companii, mai ales în condiţiile în care raportează profituri 

frumoase, an de an. 
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Al doilea lucru, cred că dl. viceprimar poate să-mi răspundă. Se ştie că a fost acea 

criză a gunoiului săptămâna trecută în oraş, aş dori să-mi spuneţi dacă s-a rezolvat şi cum 

s-a rezolvat şi în viitor dacă ne mai aşteptăm la aşa ceva. 

Dl. viceprimar Papuc: - raportat la ce a spus dl. consilier Moldovan, vom avea, 

chiar dacă Aquaservul nu este subordonat Consiliului local, Municipiul Tîrgu Mureş este 

acţionar majoritar, undeva la 70% din acţiuni, vom întreprinde şi îi vom convoca la o 

discuţie aplicată pe ambele teme  şi să vedem ce soluţie putem identifica. Nu mă pricep, 

probabil că o soluţie tehnică care poate fi utilizată, dar vedem ce ne vor spune 

reprezentanţii de acolo. Cu privire la, am trecut criza. Nu mai este nici o criză cu deşeurile. 

Am avut o discuţie cu reprezentanţii operatorului de salubritate din Târgu Mureş şi cu 

reprezentanţii operatorului din groapa de la Sânpaul, care fiecare dintre părţi s-a angajat 

practic la o conduită  contractuală corectă pe care va trebui să o aibă de acum, atât 

societatea care colectează din Târgu Mureş se angajează să plătească la timp, operatorul se 

angajează să respecte legea, adică să nu mai închidă porţile pentru că e o chestiune de 

sănătate publică dacă rămâne gunoiul în stradă. Fiecare a înţeles care este rolul lui, care 

sunt obligaţiile lui şi desigur şi noi ne-am angajat în funcţie de disponibilităţile băneşti şi de 

adoptarea bugetului cât mai grabnic, să achităm şi facturile restante. O parte din sumele pe 

care nu le-aţi votat astăzi, vor merge către salubritate tocmai ca să nu mai existe o 

asemenea criză. Dar, asigurările tuturor părţilor care au participat la această discuţie au fost 

de aşa natură şi Municipiul a fost foarte ferm în această privinţă, noi dorim să asigurăm un 

climat, şi aşa cum este recunoscut Tîrgu Mureşul ca peste tot ca fiind oraş curat, să rămână 

aşa. Şi atunci fiecare parte dacă îşi respectă obligaţiile întocmai şi înţelegem situaţia în care 

ne aflăm astăzi cu neadoptarea bugetului la un termen aşa de târziu, toată lumea a înţeles, 

se vor face plăţi, fiecare tripartit, şi obligaţiile se vor respecta întocmai. Deci, criză de 

gunoi în Târgu Mureş nu va mai fi. 

Dl. consilier Moldovan: – voiam doar să mai completez că într-adevăr sistările de 

apă sunt conform legii, din punctul de vedere al Companiei Aquaserv sunt legale, nu 

încalcă legislaţia. Dar eu am spus că este o măsură abuzivă în contextul în care este prea 

dură pentru cetăţenii dintr-un condominiu  care sunt cu  plata la zi sau mai puţin la zi, să nu 

beneficieze de acest serviciu. Aşa cum aţi spus şi dvs. domnule viceprimar, într-adevăr este 

o chestiune de sănătate publică, în contextul în care aşa cum am mai spus foarte mulţi 

oameni nu au posibilitatea să-şi achiziţioneze financiar, sau nu pot să-şi cumpere apă din 

supermarket, fizic nu pot să îşi transporte apă, ca atare considerăm că este o problemă de 

sănătate publică, o chestiune de sănătate publică, în contextul în care izvoarele de pe raza 

municipiului, o mare parte dintre ele nu sunt potabile. Ori, în contextul în care un om nu 

dispune financiar să poată să-şi achiziţioneze apa pentru consum şi igienă, normal că se 

îndreaptă spre un izvor care din punct de vedere potabil nu-i asigură calitatea necesară. În 

atare condiţii, şi pentru salubritate domnule viceprimar, o mare parte din datorii o au şi 

asociaţiile de proprietari, eu consider că nu numai primăria are datorii către salubritate, şi 

asociaţiile de proprietari au datorii, inclusiv şi cele pe care o parte din ele eu le administrez 

au datorii foarte mari al salubrizare, inclusiv din anul 2015, şi ca atare credem că problema 



 6 

salubrizării nu se datorează primăriei ci şi asociaţiei de proprietari. Ori şi această problemă 

de sistare – revin la Compania Aquaserv eu cred că prin discuţii  poate fi rezolvată, în 

contextul în care foarte multe asociaţii de proprietari au sentinţe civile din care, cer 

evaluare redusă investită la biroul executorilor judecătoreşti de pe raza municipiului, dar şi 

acolo există nişte căi legale care pot fi recuperate, nu într-o lună sau două aşa cum vrea 

Compania sau la zi. Inclusiv instanţele judecătoreşti oferă posibilitatea ca respectivele 

restanţe să  fie achitate eşalonat pe mai multe luni. În atare condiţii nu o să putem achita la 

zi facturile. 

Dl. consilier Bakos: - s-a consemnat, o să-i invităm pe cei de la Aquaserv. 

Vă mulţumesc pentru participare  şi să ne vedem la şedinţa ordinară. Declar închisă 

şedinţa extraordinară a Consiliului local. 

 

             Dl. consilier  Bakos  Levente Attila  – preşedinte de şedinţă _______________ 

             p. Secretar Munic. Tîrgu Mureş, director D.J.C.A.A.P.L. Buculei  Dianora___ 

 

 

 

 

 


